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S'inicia la compra del Centre 
Parroquial de Sant Feliu
Oriol Bossa, nou alcalde del municipi en substitució de Lídia Muñoz

L'alcaldessa de Sant Feliu 
de Llobregat, Lídia Mu-
ñoz, en representació de 

l'Ajuntament i el vicari ge-
neral mossèn, Josep Maria 
Domingo, com a encarregat 
de la Catedral-Parròquia Sant 
Llorenç, van signar un acord 
en què s'expressa la volun-
tat d'ambdues parts per a la 
compravenda de l’edifici del 
Centre Parroquial. També va 
ser present el futur alcalde, 
Oriol Bossa. El document, de 
caràcter intencional, explicita 
el propòsit d'adquirir la fin-
ca en el termini màxim d'un 
any des de la signatura per 
destinar-la a activitats cul-
turals que complementin i 
consolidin l'oferta municipal. 
En aquest sentit, des del con-
sistori s'iniciaran converses 
amb l'entitat per tal de defi-
nir el futur de l'espai escènic, 
sempre en consonància amb 
el que estableixen el Pla Es-
tratègic de Cultura i el Pla 
d'Equipaments. L'adquisició 
de l'immoble quedarà supe-

ditada a consensuar un preu 
mitjançant una taxació de la 
finca. Si s'assoleix el consens, 
la compravenda s'articularà 
mitjançant les previsions de 
la normativa de patrimoni, 
que requereix d'un informe 
previ de la Generalitat de Cata-
lunya. La Catedral-Parròquia i 
el Centre Parroquial disposen 
actualment d'un contracte 
de cessió d'ús gratuït, que es 
prorroga anualment perquè 
el Centre desenvolupi activi-
tats culturals, entre d'altres. 
El protocol d'intencions 

preveu que si l'Ajuntament 
esdevé propietari abans de 
l'expiració del contracte de 
cessió d'ús, s'estudiarà una 
forma de gestió d'aquesta 
finca entre el Centre Parro-
quial i l'Ajuntament, dins de 
les possibilitats que ofereix 
el marc legal.

Canvi
Sant Feliu de Llobregat té un 
nou alcalde. Lídia Muñoz va 
renunciar de manera oficial 
al seu càrrec com a alcaldessa 
de la ciutat en el Ple extraor-

dinari que es va celebrar el 
passat dimecres 8 de juny. Es 
va donar així compliment a 
l'acord del pacte de govern 
municipal que van subscriure 
Sant Feliu-En Comú Podem i 
Esquerra Republicana de Ca-
talunya el juny de 2019. El re-
publicà Oriol Bossa és el nou 
alcalde en substitució de Mu-
ñoz. És llicenciat en Ciències 
Polítiques i de l’Administració 
per la Universitat Autòno-
ma de Barcelona i Màster en 
Anàlisi Política per la Universi-
tat Oberta de Catalunya. 

Foto: Aj. Sant Feliu

Llum verda per ampliar els    
usos de les masies i cases rurals

Aquesta modificació afectava els títols del text refós 
de la Normativa urbanística municipal de Cervelló 
que tracten la qualificació del sòl no urbanitzable 

i la classificació del sòl i sectors de planejament. Amb 
l’aprovació, el Pla especial del Catàleg de masies cases 
rurals i altres construccions en sòl no urbanitzable 
podrà establir nous usos permesos d’acord amb la 
normativa vigent com a parc forestal, zona agrícola 
preferent, noves construccions, zona forestal preferent i 
instal·lacions d’utilitat pública o social, a més de limitar 
les possibles segregacions i parcel·lacions dels terrenys.

Sant Boi posa les cures en el     
centre de l'acció política local

L’Ajuntament de Sant Boi s'ha sumat a la Declaració 
per a uns municipis i comunitats cuidadores, 
impulsada per la Diputació de Barcelona. L'adhesió 

implica un compromís formal per situar les cures en el 
centre de l'acció política a la ciutat. Sant Boi destina 
enguany 3,7 milions d'euros a actuacions vinculades 
a la cura de les persones, mitjançant partides com les 
del servei d'assistència domiciliària, la teleassistència o 
els menjadors de la gent gran. Entre altres propostes, 
la declaració convida a impulsar polítiques locals 
que democratitzin les cures i suposin un avenç en la 
corresponsabilització d'homes i dones.

Cornellà posa en marxa dues 
noves biblioteques públiques

Cornellà estrena dues noves biblioteques -al tancament 
de la present notícia-, situades als barris d’Almeda i de 
Fontsanta-Fatjó el cap de setmana de l’11 i el 12 de 

juny. La programació inclou activitats culturals, populars 
i familiars per donar a conèixer els nous equipaments, 
que iniciaran l’activitat el dilluns 13 de juny. La posada 
en marxa de la biblioteca Teresa Pàmies, i de la biblioteca 
Clara Campoamor respon a la voluntat de l’Ajuntament 
d’apropar aquest servei a tots els barris i proporcionar una 
oferta cultura més descentralitzada.

Molins de Rei acull la primera 
trobada "Mou-te per la memòria" 

La discoteca Be Disco de Molins de Rei va acollir la 
primera trobada entre municipis “Mou-te per la 
memòria”. Una activitat adreçada a la gent gran 

-Cervelló, Molins de Rei, Sant Vicenç dels Horts i 
Vallirana- que buscava potenciar les seves habilitats 
cognitives i, en concret, mantenir la memòria activa 
a través de coreografies i balls. Està científicament 
demostrat que aquestes accions repetitives i que 
segueixen unes pautes ajuden a millorar aquests 
aspectes. A més, es treballa amb la música de l’època 
de joventut per lluitar contra malalties com l’Alzheimer.

Fi del monopoli d'AMBici
Una UTE ha aconseguit l’adjudicació del concurs
públic per operar i donarà servei durant vuit anys

L’UTE formada per 
l’alemanya Nextbike, la 
conellanenca Movement 

i la valenciana Movus s'ha ad-
judicat el concurs públic per 
40,5 milions d'euros per ope-
rar el nou servei metropolità 
AMBici, de bicicleta metro-
politana elèctrica comparti-
da. El servei, creat per l'AMB 
i gestionat per TMB (a través 
de PSM) i amb el servei pres-
tat per aquesta UTE, és previst 
que es posi en marxa el darrer 

trimestre d'aquest any 2022, 
i es desplegui totalment al 
primer trimestre del 2023. 
El projecte podria arribar a 
posar a disposició dels ciu-
tadans fins a 2.600 bicicletes 
elèctriques en 236 estacions 
d'estacionament. L'AMBici es-
tarà plenament integrat amb 
el sistema de transport públic 
col·lectiu de la metròpolis de 
Barcelona, facilitant la inter-
modalitat amb altres mitjans 
de transport públic, com el 

Bus Metropolità, el metro,  
tramvia, ferrocarril, etcète-
ra. AMBici arribarà a quinze 
municipis metropolitans: 
l'Hospitalet, Badalona, Corne-
llà, Santa Coloma de Grame-
net, el Prat, Esplugues, Sant 
Feliu, Sant Adrià de Besòs, 
Sant Joan Despí, Sant Just 
Desvern, Molins de Rei, Sant 
Boi, Viladecans, Gavà i Castell-
defels. Com a mínim, la meitat 
de les estacions tindran punt 
de recàrrega elèctrica, mentre 

que la resta seran autònomes 
per poder operar el sistema 
d'ancoratges mitjançant pla-
ques fotovoltaiques. L'UTE 
serà adjudicatària del servei 
durant vuit anys i tindrà entre 
les seves funcions: el submi-
nistrament i instal·lació dels 
equips (inclou les escomeses 
de llum i la plataforma tecno-
lògica), el manteniment dels 
equips, la logística de les bici-
cletes, l'atenció als usuaris, el 
desenvolupament del web i 
app segons requisits de TMB, 
la cobertura de les asseguran-
ces (responsabilitat civil, ro-
batori i vandalisme) i la gestió 
dels imprevistos i vandalisme.

C/Vista alegre, 19 - Cornellà de Llobregat - 93 375 41 53  -  FRENTE MERCADO MARSANS              www.boutiquebely.com

Síguenos en: Instagram y Facebook
Looks diarios, novedades y promociones 
para estar siempre a la última en moda

Te espero. 
MªCarmen Tenorio Gómez
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Insten a un acord entre la Generalitat
i la Fundació El Brot de Sant Joan Despí
El consistori considera que la decisió de tancar el centre condueix a privar d'una 
activitat educativa "d'alt valor afegit, ateses les característiques pedagògiques"

L'Ajuntament de Sant Joan 
Despí insta a la Generalitat 
de Catalunya i a la Funda-

ció El Brot a assolir un acord 
per garantir el futur educatiu 
de l'alumnat de l'escola.  Així 
ho ha manifestat el Ple  a la 
sessió ordinària celebrada 
d’ahir dijous 26 de maig en 
un text acordat per tots els 
grups municipals amb el con-
tingut següent: “El Patronat 
de l'escola El Brot de la nostra 
ciutat ha anunciat a les famí-
lies i mestres que finalitzava 
la seva activitat educativa 
aquest curs i que de cara al 
proper ja no obriria les seves 
portes. El Patronat de la Fun-
dació El Brot, òrgan director i 
gestor de l'escola ha decidit 
clausurar la seva activitat edu-
cativa. Des de l'Ajuntament 

de Sant Joan Despí "lamenten 
aquesta decisió que condueix 
al tancament, el tancament 
d'una activitat educativa d'alt 
valor afegit, ateses les carac-

terístiques pedagògiques de 
l'educació desenvolupada". 
Així mateix, demanem al De-
partament d'Educació de la 
Generalitat, competent en 

la matèria, i a la Fundació El 
Brot, a cercar una solució sa-
tisfactòria per als infants que 
es veuen afectats per aquesta 
decisió i per a les seves fa-

mílies, que havien trobat en 
aquest centre l'adequació pe-
dagògica i humana per con-
tribuir a l'evolució i benestar 
dels seus infants.

Fotos: Aj. Sant Joan Despí

Molins de Rei millora la cobertura 
horària de les línies del bus urbà

El servei de bus urbà de Molins de Rei, gestionat per l'AMB i 
integrat dins del Bus Metropolità, ha vist millorada la seva 
oferta de servei. D'aquesta manera es millora la cobertura 

horària de les línies urbanes MB1,MB2 i MB3 a la vila de 
Molins de Rei. "El bus és una opció i una preferència d'una 
part important de la ciutadania", va edir el vicepresident de 
Mobilitat, Transport i Sostenibilitat de l'AMB, Antoni Poveda.

Cessió parcial de la concessió 
de la FP Indústries Gràfiques

L’Ajuntament de Sant Just Desvern ha acceptat la cessió 
parcial de la concessió de la Fundació Privada Indústries 
Gràfiques a favor de la Generalitat de Catalunya. Aquesta 

cessió parcial correspon a l’espai on s’ubica l’Institut Antoni 
Algueró, al c/ Parlament Català, 1-3. Va ser aprovat amb els 
vots a favor del PSC, En Comú, CUP, ERC, regidor no adscrit, 
regidora no adscrita, i l’abstenció d’Endavant SJ.

La plataforma A prop Teu recull 
1.500 incidències durant el 2021

Durant el 2021, la plataforma A Prop Teu, de 
l'Ajuntament de Cornellà, va rebre 1.500 aportacions 
per part de la ciutadania, de les quals més de la meitat 

han estat vinculades a temes relacionats amb l’espai públic 
i al seu manteniment (58,9%), seguides d’incidències 
sobre seguretat i convivència (19,6%) i sobre salut pública 
(12,4%). S'han dut a terme 427 microprojectes.

Reclamen una investigació 
pel sobrecost de dues obres
És l'Auditori Municipal i el poliesportiu de Les Moreres

Marcos Sánchez, regi-
dor del Partit Popu-
lar a l'Ajuntament 

d'Esplugues, va demanar 
que "es constitueixi en el 
termini màxim de 30 dies 
una comissió especial de 
recerca en relació amb 

els acords de reclamació 
de responsabilitat contra 
els redactors del projecte 
d'obres del teatre Auditori 
Municipal i del poliesportiu 
Les Moreres, adoptats pel 
ple municipal del 17 de no-
vembre de 2010”. Sánchez 

va agrair el suport que ha 
rebut de tots els grups de 
l'oposició "per a remar en la 
mateixa direcció i anar tots 
a l'una en aquest recerca". 
Per al regidor del PP "és im-
prescindible conèixer tots 
els detalls, investigar i arri-

bar al fons de l'assumpte, 
sigui el que sigui". Així ma-
teix, va demanar "llum i 
taquígrafs" per a conèixer 
per què no es van reclamar 
durant dotze anys “indem-
nitzacions milionàries so-
bre l'Auditori i Les Moreres", 
quan el Ple municipal no 
sols l'havia acordat, sinó 
que havia quantificat les 
deficiències dels projectes 
executius en més de 5 mi-
lions d'Euros. Per a Marcos 
Sánchez "ja és un escàndol 
en si mateix que dues obres 

el preu d'adjudicació de les 
quals van ser 10 milions 
d'euros cadascuna llances-
sin uns sobrecostos de més 
de 10 milions d'euros addi-
cionals, però resulta sorpre-

nent que malgrat identifi-
car i taxar errors greus en 
els projectes que van mo-
tivar aquestes desviacions 
no s'hagi reclamat ni un sol 
euro als responsables".

Foto: Aj. Esplugues

L'Ajuntament ha endegat 
un procés obert a la par-
ticipació de tota la ciuta-
dania per fer propostes 
per a l'elaboració del Pla 
d'Acollida i Convivència 
Intercultural 2022-2025.  
S'establirà les línies estra-
tègiques d'actuació de la 
ciutat en els propers anys, 
amb l'objectiu d'afavorir un 
nou model d’inclusió entre 
les persones nouvingudes 
que impliqui igualtat, inter-
culturalitat, convivència i 
cohesió social. Aquest mo-
del pot construir-se a partir 
de polítiques que apunta-
lin la pertinença, des de la 
creació de marcs compar-
tits i narratives comunes 
per construir entre tots i 
totes una ciutadania activa.

Convivència 
intercultural

Foto: Google Maps

Justícia posa en marxa la 
cita prèvia al Registre Civil 
Es podran beneficiar també els municipis que      
engloba el partit judicial de Sant Feliu de Llobregat

Els ciutadans de Sant 
Feliu de Llobregat que 
necessitin anar al Regis-

tre Civil per inscriure un nai-
xement, iniciar els tràmits 
per casar-se, fer la traducció 
del nom o una inversió de 
cognoms, entre un total de 
dotze tràmits, ja no hauran 
de fer més cues i podran de-
manar cita. El Departament 

de Justícia ha posat en fun-
cionament aquest servei el 
mes de maig. Es tracta d’un 
sistema telemàtic que per-
met als ciutadans reservar 
dia i hora al Registre Civil 
amb antelació. Per dema-
nar la cita cal entrar a la seu 
judicial electrònica de Ca-
talunya i accedir a l’apartat 
“Què cal fer si...”. També s’hi 

pot accedir des de qualsevol 
cercador posant les parau-
les “seu judicial cita prèvia” 
i la població de residència. 
L’horari d’atenció al públic 
amb cita prèvia al Registre 
Civil de Sant Feliu és als ma-
tins, de dilluns a divendres, 
de 9 a 14 hores. Es podran 
beneficiar d’aquest servei 
més de 45.000 ciutadans 

de Sant Feliu de Llobregat 
i dels municipis que englo-
ba el partit judicial, com ara 
Cervelló, Corbera de Llobre-
gat, Molins de Rei, Pallejà, 
La Palma de Cervelló, El Pa-
piol, Sant Joan Despí, Sant 
Vicenç dels Horts i Vallirana.

Des de 2017
El servei de cita es va posar 
en funcionament per pri-
mer cop el 2017 a Lleida. 
En total, des de la imple-
mentació d’aquest servei, 
el 13 de març de 2017, fins 
a l'any 2021, el nombre 
total de cites sol·licitades 
ascendeix a 213.548. Els 
tràmits més sol·licitats als 

registres civils, tant per 
cita com presencialment, 
són les inscripcions de nai-
xement, els tràmits per ca-

sar-se, les peticions de du-
plicats del llibre de família 
i el canvi i la traducció del 
nom, entre d’altres.
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L'EDUCACIÓ EMOCIONAL
Moltes vegades hem escoltat parlar de l’educació emocional, 
però, per què és tant important? Què és l’educació emocional? 
A quines edats es pot començar a treballar? 

Responent a la primera pregunta, la intel·ligència i les 
competències emocionals aporten beneficis a nivell personal, 
social, familiar i escolar. Alguns exemples són: disminució de 
pensaments autodestructius; millora de l’autoestima; disminució 
de la tristesa i la simptomatologia depressiva, l’ansietat i 
l’estrès; major tolerància als límits; millora en el rendiment 
acadèmic; augment d’habilitats socials i relacions interpersonals 
satisfactòries; i disminució de l’índex de violència i agressions, 
d’entre altres. Així, tenir carències en les habilitats d’intel·ligència 
emocional afecta a 4 dimensions: relacions interpersonals, 
benestar psicològic, rendiment acadèmic i conductes disruptives. 

Entenem per educació emocional aquell procés 
d’aprenentatge que educa en competències de caràcter 
emocional i social als alumnes, potenciant en ells el 
desenvolupament afectiu, l’adquisició de coneixements i 
aptituds per actuar i prendre decisions, conèixer i regular 
les seves emocions i els seus sentiments, la comunicació 
assertiva, etc. A més a més, quan parlem d’educació emocional 
hem de fer referència a l’acompanyament emocional. Aquest 
últim busca guiar a l’infant aportant-li confiança i seguretat 
permetent que avanci amb autonomia en aquest procés. 

Tenint en compte que el benestar emocional de les persones 
és fonamental, és recomanable introduir-ho des dels 
primers anys de vida (0-3 anys), per començar a construir 
una personalitat integrada i sana a través de l’aprenentatge 
d’aquestes habilitats. És important iniciar-ho des d’edats 
primerenques perquè és un període on el nen assimila tots els 
estímuls de l’entorn, aprenen de les experiències i segueixen a 
un referent (l’adult); captant tot allò que reben del seu voltant.  

Als 2 anys els infants comencen a associar el seus sentiments 
amb les accions/conductes que realitzen, i solen aparèixer 
els plors per expressar tristesa, ira o por; i les rebequeries per 
manifestar desacord. En aquestes situacions és important 
que l’infant pugui expressar aquestes emocions, mentre 
que l’adult pot acompanyar-lo i ajudar-lo a entendre 
allò que sent, posar-li nom i facilitar eines per la gestió i 
control d’emocions, ja que l’infant encara no té la capacitat 
d’expressar aquests sentiments a través del llenguatge. 

Són múltiples les eines que es poden utilitzar per potenciar 
la intel·ligència emocional, com són: jocs,  música, dansa, 
manualitats, relaxació, psicomotricitat, contes, espectacles...

Tot i que a l’article s’ha centrat en l’educació emocional des 
d’edats primerenques, aquesta s’ha de treballar al llarg de 
tota la vida, ja que a mesura que anem creixent posem en 
pràctica aquelles habilitats que hem adquirit des de petits i 
anem afegint les que hem après de noves  (experiència, noves 
decisions, adversitats, creixement personal, coneixements...).

Mònica Closa
Psicòloga i psicopedagoga  Nº col.: 29.741
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El Banc de Bones Pràcti-
ques dels governs locals, 
impulsat per la Funda-

ció Pi i Sunyer i la Federació 
Catalana de Municipis, ha 
reconegut com a bones pràc-
tiques i publicat al seu mapa 
de pràctiques, cinc iniciatives 
del Consell Comarcal del Baix 
Llobregat. Les experiències 
reconegudes han estat: el 
projecte de Muntanyes del 
Baix, en el que setze munici-
pis de la comarca i el Consell 
Comarcal es coordinen i com-
parteixen estratègia i accions 
per la gestió de l’espai agrofo-
restal d’aquest territori; el Ser-
vei de Control de Mosquits, 
pel seu suport a la comuni-
tat en la detecció i el control 
de llocs de cria de mosquits 
en àmbits privats; a Xarxa de 
Memòria Democràtica del 
Baix Llobregat, per ser un es-
pai de coordinació des d'on 
s'impulsen actuacions vincu-

lades amb el reconeixement 
a les víctimes i persones del 
Baix Llobregat deportades a 
camps de concentració, i de 
la memòria democràtica; el 
Congrés de les Dones del Baix 
Llobregat, per ser un espai de 
debat i participació, que fa de 
la nostra comarca, líder en Po-

lítiques Feministes; i el Progra-
ma PIGAIM, un aplicatiu creat 
pel Consell Comarcal del Baix 
Llobregat, amb l'objectiu de 
facilitar la tramitació de les 
sol·licituds d'ajuts individuals 
de menjador escolar, de ma-
nera totalment telemàtica i 
amb signatura remota.

Més pressupost
Els projectes del Consell 
Comarcal representen una 
aportació innovadora i 
de qualitat i poden servir 
de referència per a altres 
ajuntaments o entitats 
locals. Aquests cinc reco-
neixements se sumen als 
dos projectes reconeguts 
en anys anteriors, el Servei 
Especialitzat d'Atenció a 
les Persones (SEAP), l’any 
2020, i l’estratègia de pro-
moció per al sector turístic 
en temps de pandèmia, 
l’any 2021. La finalitat fo-
namental del Banc de Bo-
nes Pràctiques dels governs 
locals és promoure la millo-
ra i la innovació per mitjà 
de la difusió d'experiències, 
seguint una metodolo-
gia comuna, la reflexió i 
l'intercanvi de coneixement 
sobre polítiques locals.

'Bones pràtiques' a la comarca
Són el projecte de Muntanyes del Baix, el Servei de Control de Mosquits, la 
Xarxa de Memòria Democràtica, el Congrés de les Dones i el Programa PIGAIM

Es va desenvolupar una 
acció reivindicativa, al-
hora que festiva, per mi-

llorar el servei de transport 
públic al Baix Llobregat, 
a partir de l’extensió de la 
xarxa actual de tramvia. Al 

voltant de cent persones van 
marxar a peu entre Sant Feliu 
de Llobregat i Molins de Rei, 
reproduint el traçat del tram-
via i les noves estacions que 
proposa la plataforma “Volem 
el Trambaix al Pla”. Les entitats 

que formen part d’aquest 
col·lectiu van ser les respon-
sables d’organitzar aquesta 
activitat, així com els parla-
ments, l’actuació musical i el 
dinar posterior. En total, hi 
van participar unes 150 per-
sones, entre les quals hi ha-
via regidors i regidores dels 
dos municipis implicats. Du-
rant les intervencions es va 
defensar la prolongació del 
Trambaix fins a l’estació de 
Quatre Camins de FGC, co-
mençant per la ubicació de 
noves estacions del tramvia 
al polígon industrial El Pla.

Més d’un centenar de 
persones reclamen 
l’extensió del Trambaix
La plataforma "Volem el Trambaix al Pla" va 
organitzar una marxa entre Sant Feliu i Molins

Nova seguretat metropolitana

El vicepresident executiu de l'AMB, Antonio Balmón, i la 
delegada del Govern a Catalunya, Maria Eugènia Gay, 
van celebrar una reunió institucional a la seu de l'Àrea 

Metropolitana de Barcelona. La seguretat ciutadana, la 
regressió del litoral metropolità i les polítiques d'habitatge 
van ser els principals continguts tractats en la trobada. 
Balmón i Gay van compartir la preocupació per la seguretat.

Nous usos de la T-Mobilitat

La T-Mobilitat, el nou sistema de bitllet digital de la 
xarxa de transport públic de Barcelona, va incorporar 
la T-Casual d'una zona, el títol unipersonal de deu 

viatges que permet desplaçar-se pels trenta-sis municipis 
de l'àrea metropolitana. A més de la T-Casual, també s'ha 
afegit la T-Familiar, el títol multipersonal de vuit viatges en 
trenta dies, també per a la zona metropolitana.

Foto: PVTP

Fotos:  CCBLL
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Antifrau investiga l’Ajuntament del 
Prat per presumptes irregularitats 
L'OAC vol esclarir si el consistori baixllobregatí està pagant irregularment el   
sou de quatre alliberats sindicals després de la denúncia de SOM Sindicalistes

L 'Oficina Antifrau de 
Catalunya (OAC) ha 
obert una investigació 

-al tancament de la pre-
sent edició- per esclarir si 
l'Ajuntament del Prat de 
Llobregat està pagant irre-
gularment el sou de quatre 
alliberats sindicals. L'ens 
ha acceptat a tràmit una 
denúncia de SOM Sindica-
listes que adverteix que la 
situació dels treballadors 
contradiu el que estableix 
el reial decret impulsat el 
2012 per govern del Par-
tit Popular per eliminar 
alliberats sindicals amb 
dedicació exclusiva de 
l'administració pública. 
Antifrau ha iniciat la inves-
tigació després de donar 
"versemblança" a les acu-

sacions de SOM Sindicalis-
tes, que no té representa-
ció al consistori. Tot i això, 
des de l'ens recorden que 
l'inici de les actuacions no 
prejutja ni implica cap posi-
cionament previ de l'Oficina 
Antifrau en relació a les pre-
sumptes irregularitats.

Mala praxi
En aquest sentit, l'Ajuntament 
del Prat de Llobregat ha expli-
cat que es va facilitar "tota la 
informació requerida" alhora 
que va defensar que no s'ha 
produït cap mala praxi en 
aquest cas. Els treballadors 
assenyalats són una adminis-
trativa de serveis socials, un 
assistent social, un agent de 
policia i un tècnic de via pú-
blica, d'UGT i CCOO. Segons 

el consistori, aquests casos 
ja estan revisats per la mesa 
de negociació i compara la 

denúncia de SOM Sindica-
listes amb altres "denún-
cies polítiques" que també 

ha patit l'Ajuntament en 
l'àmbit sindicat i que han 
estat arxivades.

Fotos: Arxiu

Absolen definitivament a la 
viladecanenca Tamara Carrasco

L'activista viladecanenca, Tamara Carrasco, va quedar 
absolta, ja amb sentència definitiva. El Tribunal Suprem 
va confirmar l'absolució, després de revisar el cas a petició 

de la Fiscalia. Aquesta acusació demanava set mesos de presó 
per incitació als desordres públics. El motiu, haver enviat 
suposadament un àudio en un grup de WhatsApp després de 
la detenció de l'expresident Carles Puigdemont a Alemanya.

Es podrà conduïr patinet elèctric 
a partir dels 14 anys a Begues

L'edat mínima per conduir un vehicle de mobilitat personal 
a Begues (VMP, com els patinets elèctrics) serà de 14 
anys. Així queda recollit en l'ordenança municipal de 

circulació per a la regulació d'aquests vehicles. L'aprovació 
de l'ordenança anirà acompanyada d'un seguit de mesures 
divulgatives com a evidència del compromís municipal amb 
la seguretat i la correcta aplicació de la nova normativa.

L'AAVV Les Talaies reclama       
millores al barri gavanenc

La creació de nous accessos al barri  gavanenc i la 
millora dels actuals per a facilitar la mobilitat a tots 
els seus habitants, especialment als quals tenen 

mobilitat reduïda, és una de les principals reivindicacions 
de l'Associació de Veïns Les Talaies. Altres reivindicacions 
són un increment de la seguretat, una parada del Gavàbús, 
neteja dels carrers i millora general del barri. 

Es reinicien les obres de 
la C-245 a Castelldefels
Es construirà una nova pasarel·la per sobre de la C-31

Després de mesos atu-
rades per les peti-
cions econòmiques 

de l'empresa adjudicatària, 
les obres de reforma de 
l'Avinguda Constitució (C-
245), a Castelldefels, es van 
reprendre a principis del mes 

de juny. D'aquesta manera, el 
conjunt dels treballs es preveu 
que s'acabin a la primavera de 
2023. Les tres administracions 
implicades en el projecte de 
reforma de la C-245 (Gene-
ralitat, Àrea Metropolitana 
de Barcelona i Ajuntament), 

a proposta de l'Ajuntament, 
acorden un nou marc de 
col·laboració que permet a 
Infraestructures.cat (l'empresa 
pública de la Generalitat que 
gestiona les obres) reiniciar 
les obres de forma immediata. 
Això vol dir que es reprendran 

els treballs aquest mes de 
juny. Les obres estaven atu-
rades des de fa mesos per-
què el contractista (Draga-
dos) exigia un increment del 
cost d'un 50%, mentre que el 
promotor (Generalitat) accep-
tava només un 5% sobre els 
mateixos conceptes. Alguns 
trams, com el que va del ca-
rrer Doctor Ferran a la plaça 
Pau Casals, ja estaven acabats.

Millor connexió
El municipi comptarà amb 
una nova passarel·la per 

sobre de la C-31 que es 
destinarà als vianants i 
que millorarà la connexió 
amb la Platja de la Pineda. 
La seva execució es podria 
iniciar a la tardor. El pressu-

post previst per a les obres 
és d’1.522.790,01 € + IVA 
que seran aportats ínte-
grament pel Departament 
d'Infraestructures de Mobi-
litat de la Generalitat.

Foto: Aj. Castelldefels

"El Prat encapçala el ne-
gre rànquing de les ciu-
tats de més de 50.000 
habitants amb major taxa 
d'inseguretat, segons 
les dades del Ministeri 
d'Interior, i és precisament 
això el que volem comba-
tre". Així s'ha manifestat 
el portaveu de Ciutadans 
(Cs) a l'Ajuntament del Prat 
de Llobregat, Jordi López, 
que va presentar una mo-
ció que tenia per objecte 
elaborar un estudi de les 
zones més conflictives del 
municipi i les àrees amb 
major activitat i instal·lar 
càmeres de vigilància per-
manent per a reduir l'índex 
delinqüencial que es regis-
tra. "La inseguretat conti-
nua sent un dels principals 
problemes dels pratencs i 
des de Ciutadans tenim el 
ferm compromís de com-
batre-la", ha indicat.

Reclamen 
instal·lar càmeres

Foto: CCBLL

Impulsen un pla de              
reactivació turística
Inclou dotze accions a la zona Delta de la comarca  
(Castelldefels, El Prat, Gavà, Sant Boi i Viladecans)

Els ajuntaments de Cas-
telldefels, El Prat, Gavà, 
Sant Boi i Viladecans, 

conjuntament amb el Con-
sell Comarcal, impulsen el Pla 
de Sostenibilitat Turística del 
Delta del Llobregat. El pro-
jecte, que opta a vuit milions 
d'euros dels fons Next Gene-
ration, vol posar en valor el 

territori perquè, entre altres 
objectius, sigui l'alternativa 
pels visitants que no pugui o 
vulgui acollir Barcelona. "No 
es tracta només de donar 
més qualitat als que venen, 
sinó d'atreure més visitants 
que podrien ser els que Bar-
celona no pot assumir", ha 
apuntat Jordi Tort, tinent 

d'alcalde de Gavà fent re-
ferència als creueristes. Pels 
municipis, rebre la subven-
ció, "compensaria" l'històric 
dèficit inversor de la Genera-
litat al territori. La zona Delta 
del Baix Llobregat compren 
dos parcs naturals; els Espais 
Naturals del Delta del Llo-
bregat i el Parc Natural del 

Garraf, a més dels espais agrí-
coles del Parc Agrari del Baix 
Llobregat, les platges, una 
important oferta cultural, es-
portiva i d’oci, gastronòmica 
i d’allotjaments, incloent-hi  
l’aeroport del Prat en el seu  
territori. És alhora, una de 
les zones més urbanitzades 
de la plana de Barcelona. En 
els municipis que conformen 
aquesta realitat turística resi-
deixen més de 300.000 per-
sones, el 10,22% de la pobla-
ció de l’àrea metropolitana.

Les accions
El Pla "12 accions per a mi-
llorar el capital natural del 
sistema turístic i la seva 

adaptació al canvi climàtic. 
Dotze accions per a asse-
gurar el futur d'un turisme 
sostenible en el Delta del 
Llobregat". Les principals 
actuacions són: 1.- Eix de 
Transició Verda i Sostenible 
(aliança canvi climàtic del 
delta, turisme circular i sec-
tor agroalimentari del Del-

ta, posada en valor de serveis 
ecosistèmics del Parc Agrari i 
Delta destí MICE Zero C02). 
2.- Eix d'eficiència energètica 
(xarxa de mobilitat). 3.- Eix 
de transició digital (sistema 
d'Intel·ligència Turística del 
Delta Smart Delta i xarxa de 
comunicació digital exterior). 
4.- Eix de competitivitat.
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Cornellà celebra la seva           

Festa Major amb més d'un    
centenar de propostes

Cornellà de Llobregat viurà la seva Festa Major de l’11 al 
19 de juny, amb el gruix de les activitats concentrat del 
dijous 16 al diumenge 19 de juny. El programa, amb 

prop de 140 propostes culturals, cíviques i esportives, ha 
estat organitzat per l’Ajuntament amb la col·laboració de 
les entitats i associacions veïnals en un esforç conjunt per 
superar l’etapa anterior marcada per les restriccions de la 
pandèmia i tornar a omplir els carrers i places de la ciutat 
amb activitats per a totes les edats, amb especial atenció 
al públic familiar, els joves i la gent gran. 

D’aquesta manera es recuperen les activitats més 
emblemàtiques i multitudinàries, com el pregó al balcó 
de la casa consistorial, les cercaviles i les exhibicions de 
cultura popular o els concerts a la plaça de Catalunya, 
entre moltes altres. La ciutadania gaudirà de les activitats 
de tradició i folklore, com el Corndefoc i el correfoc infantil, 
el Populari i els quadres de ball regionals, les sardanes i els 
castellers. Però, també d’altres més modernes i populars, 
com el tobogan d’aigua o la festa Holi Dolly.

Entre les novetats, cal destacar el Piromusical, un 
espectacle de música i focs artificials, el dissabte 18 de 
juny, al mirador de la Torre de la Miranda, a les 23 h. Com 
és habitual, l’Ajuntament de Cornellà activarà diverses 
mesures preventives durant el Corpus per gaudir d’unes 
festes segures i cíviques.

Pregoneres de pel·lícula 
El tret de sortida de les festes de Cornellà comença amb 
el ball de l’Àliga i el Pregó de Festa Major que, com és tra-
dicional, té lloc el dijous de Corpus, a les 21.10 hores, da-
vant de l’Ajuntament (a la plaça de l’Església). Aquest any, 
les encarregades d’iniciar la celebració de manera oficial 
seran tres cornellanenques que s’han fet molt conegudes 
darrerament: Carol Rodríguez, Marina Rodríguez i Eva Mur-
gui, directora, guionista i productora respectivament de la 
pel·lícula “Chavalas”, filmada a Cornellà.

Quaranta espectacles musicals 
La música sempre ha estat una de les protagonistes del 
Corpus i, enguany, hi haurà una quarantena d’actuacions 
repartides per tots els barris de la ciutat, entre orquestres, 
envelats, el Corncanta i l’escenari de la plaça de Catalunya, 
on es concentren tots els concerts de gran format.

Per als més joves, s’ha dissenyat un calendari de 
concerts amb artistes del moment i grups locals, com 
ara el concert de divendres 17 de juny, a la plaça de 
Catalunya, que comptarà amb les actuacions d’Ítaca 
Band, Pole i Bunker. Dissabte 18, pujaran a aquest 
mateix escenari Efecto Mariposa i La Oreja de Van Gogh.

Finalment, el diumenge 19, tindrà lloc el multiconcert 
de final del Corpus “Los 40 Cornellà Pop”, amb els 
artistes Samantha, Marlon, Nerea Rodríguez, 
Alfred García, Suu, Carlos 
Right, Levi Díaz, Depol, 
Trinxera i Adrià Ortega, 
tot plegat conduït pel 
popular locutor de ràdio 
Tony Aguilar. A totes 
aquestes cites musicals 
es combina la presència 
d’artistes emergents 
cornellanencs amb 
d’altres de més renom. més infoh
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La plaça de les Palmeres i el passeig Marítim del municipi 
de Castelldefels van acollir el passat diumenge 29 de maig 
la vuitena edició de la cursa “Des-connecta per l'autisme”, 
organitzada per l'associació ISTEA.

L’auditori de Sant Ildefons de Cornellà va acollir la celebració 
de l’homenatge a l'escriptora Almudena Grandes. Es va voler 
recordar a la persona i als valors que traspuen l'extensa i 
reconeguda obra d'aquesta autora que va morir el novembre.

Més de 4.000 persones van participar ahir diumenge 29 
de maig en la quinzena edició de la Caminada Solidària de 
Viladecans, organitzada per Unilever i per l'Ajuntament de 
Viladecans. Es van recaptar més de 17.000 euros. 

Fotos:  Ajuntaments-AF Sant Just-CCOO-CRAM-UE Santboiana-Tony Vázquez-CGE Les Moreres-CN Vallirana-Calaix de Sastre

La Fundació per a la Conservació i Recuperació d'Animals 
Marins (CRAM) va alliberar cinc tortugues marines a la platja 
del Prat. El CRAM va celebrar el seu vint-i-cinquè aniversari 
amb una nova edició del 'Torna a casa'.

Inaugurat al Museu de Sant Boi l’exposició “100 Anys de 
Rugbi”, un recorregut per la història del degà, els seus trofeus, 
els seus equips i les vivències de moltes persones que n’han 
format part. Es podrà visitar fins a finals de 2022.

Prop de 150 persones es van reunir a la 37a Festa de la 
Fotografia, organitzada per l’Agrupació Fotogràfica de Sant Just 
i la Federació Catalana de la Fotografia. Totes les activitats van 
tenir lloc a la Vagoneta, plaça de la Pau i plaça Camoapa.

L’alcaldessa de Gavà, Gemma Badia, va traslladar al 
subdelegat del Govern, Carlos Prieto, la necessitat d’adoptar 
mesures urgents per resoldre la pèrdua de sorra que afecta la 
platja de Gavà, especialment arran del temporal Cèlia.

L'equip femení sènior de waterpolo del CN Vallirana va 
aconseguir l'ascens a Primera Nacional. Les baixllobregatines 
van vèncer en els dos partits davant l'Askartza basc per 16-7 
(anada) i 7-10 (tornada). 

El passat 6 de juny es va celebrar el tradicional Aplec de la 
Salut a Sant Feliu de Llobregat, que enguany va arribar a 
la seva vint-i-sisena edició. L’Associació Calaix de Sastre va 
organitzar aquest acte a l’ermita de la Salut.

Es van lliurar els premis del Concurs de Balcons 2022 a Sant 
Joan Despí. Un total de 26 persones han participat amb les 
fotos dels seus balcons, terrasses i patis. Les guanyadores 
s'han endut vals bescanviables per plantes.

L'Ajuntament de Pallejà, amb la col·laboració de la Diputació 
de Barcelona, ha finalitzat els treballs de manteniment i 
remodelació de camins forestals de Pallejà i Fontpineda per 
lluitar contra els incendis.

Un any més, en el marc de l’Esportíssim va tenir lloc l’acte de 
reconeixement a les entitats esportives de Molins de Rei i als 
seus esportistes, responsables i col·laboradors. L’acte va tenir 
lloc el dijous 2 de juny al pati de Ca n’Ametller.

Esplugues de Llobregat serà la capital de la gimnàstica. Els 
dies 18 i 19 de juny se celebrarà el Campionat de Catalunya 
de Gimnàstica Artística Femenina en les categories escolars 
federades i base. Se celebrarà al CEM Les Moreres. 

Es va signar l’acta de replanteig de les obres per a la construcció 
del nou edifici destinat als serveis de seguretat local i l’arxiu 
municipal i que inclou també la urbanització de l’entorn. El nou 
equipament té un pressupost d’1.819.331,08 euros (sense IVA).

Tony Vázquez va quedar en primera posició de la classificació 
en l'exigent prova de 192 quilòmetres de la marxa nòrdica 
Tour del Llac de Ginebra a suïssa. L'atleta de Sant Vicenç dels 
Horts continua assolint èxits esportius. 
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Revolta dels pagesos
Consideren que els ajuntaments de Gavà i Viladecans han permès durant anys la implantació 

d’activitats no permeses dins la normativa i propícien l’especulació urbanística

Neix el Parc Agroalimentari
Els municipis de Gavà, Viladecans i Sant Boi van presentar un 
projecte per a la creació del Parc Agroalimentari del Delta. El 
pla que tenen és impulsar la transformació progressiva del 
Parc Agrari del Baix Llobregat per convertir-lo en un hub de la 
innovació agrícola i alimentària. La proposta es vol presentar 
al finançament de diferents fons europeus, entre ells el PER-
TE (Projecte Estratègics per a la recuperació i Transformació 
Econòmica) d’agricultura sostenible, regenerativa i eficient. 
L’objectiu dels tres municipis baixllobregatins és, doncs, en-
fortir l’agricultura com a sector econòmic, explorant projec-
tes innovadors per transformar el Parc Agrari perquè sigui un 
centre d’innovació agroalimentària basat en un model circu-
lar i respectuós amb el medi natural. Per fer-ho es comptarà 
amb la intervenció tant de la iniciativa privada com de les 
administracions públiques seguint un model de col·laboració.

Modernització
La modernització del Parc Agrari es basaria en el replan-
tejament estratègic i en una adaptació de la regulació 
perquè, mantenint la seva essència d’espai protegit dedi-
cat a les activitats agràries i plenament compatible amb 
l’entorn natural, evolucioni cap a un model productiu in-
novador, en línia amb els principals desenvolupaments 
agraris que s’estan produint a Europa, i en consonància 
amb els Objectius de Desenvolupament Sostenible i la 
seguretat alimentària. En aquest nou marc innovador es 
podrien implementar i desenvolupar els darrers avenços 
en R+D+I agroalimentària, i també s’intentaria evitar 
l’abandonament de l’activitat productiva del parc, contribuir 
al relleu generacional, resoldre el dèficit d’infraestructures, i 
convertir la zona en una font d’ocupació de qualitat.

Foto: Parc Agrari-Aj. Gavà
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L
a Unió de Pagesos, va 
denunciar el doble 
llenguatge dels ajun-
taments de Gavà i Vi-
ladecans en l’anunci 

de la creació d’un Parc 
Agroalimentari dins l’espai 
del Parc Agrari del Baix Llo-
bregat. El sindicat conside-
ra que l’impuls d’aquesta 
iniciativa és “llençar pi-
lotes fora per amagar la 
deixadesa de funcions dels 
consistoris, que ha portat 
a aquests municipis a ser 
dos dels que tenen majors 
problemàtiques del Parc 
Agrari, ja que aquests dos 
governs locals han permès 
durant anys la implantació 
d’activitats no permeses 
dins la normativa, com ara 
horts lúdics, que interferei-
xen en les activitats agríco-
les professionals”. El sindi-
cat denuncia la naturalesa 
d’aquests comportaments, 

així com l’anunci dels dos 
consistoris de treballar per 
permetre exempcions al pla 
especial allà on es consideri 
oportú. Una possibilitat que, 
per Unió de Pagesos, perver-
teix qualsevol discurs sobre el 
compliment de la normativa 
actual i propicia l’especulació 
urbanística. Unió de Pagesos 
acusa també aquests dos 
governs locals d’haver tras-
lladat l’impacte de la urbanit-
zació dels seus termes sobre 
l’espai agrari, fet que ha aug-
mentat el risc d’inundacions 
tal i com passa en el cas de la 
urbanització del pla parcial 
de Can Alemany, a Vilade-
cans. Al mateix temps, pel 
sindicat, la seva deixadesa els 
ha dut a no fer res per aturar 
la degradació dels terrenys 
agraris al voltant de l’antic 
camí de València i a perme-
tre una gestió antiquada de 
l’estany de la Murtra.

Fons NGE
La proposta que van desgra-
nar les dues administracions 
en la posada en escena, ba-
sada en els Fons Next Gene-
ration Europe, no dibuixa, pel 
sindicat, cap solució als desa-
fiaments energètics, climàtics 
o de relleu generacional als 
que necessàriament la socie-
tat s’haurà d’enfrontar en la 
propera dècada. Així mateix, 
Unió de Pagesos posa so-
bre la taula que la proposta 
d’Agricultura 4.0 de la que van 
parlar en l’anunci, porta implí-
cita la pèrdua de control de la 
pagesia sobre el procés de 
producció i s’allunya del mo-
del de pagesia professional, 
cosa que deixa la producció 
d’aliments en mans de bancs 
i fons d’inversió. El sindicat 
agrari també posa èmfasi 
en recordar que ambdós 
ajuntaments van fer l’anunci 

d’aquest projecte al costat 
de les organitzacions que van 
estar a favor de l’ampliació de 
l’aeroport, en detriment de 
l’espai agrari de Viladecans.

Reclamacions
Per aquest motiu, el sindicat 
demana a totes les adminis-
tracions que es portin a ter-
me les actuacions realment 
urgents a l’entorn del Parc 
Agrari del Baix Llobregat, 
com ara la modernització 
del sistema de rec i de dre-
natge, una disciplina estric-
ta en l’àmbit urbanístic i una 
aposta decidida pel relleu 
generacional en la pagesia 
a partir de l’aplicació de mo-
dels d’èxit. Uns moviments, 
aquests, que Unió de Page-
sos avisa que no es poden 
entendre sense el diàleg en-
tre les administracions i els 
representants de la pagesia.



10 Juny 2022  | LA PREMSA DELBAIX.es

SUCCESSOS

Un mort i 86 ferits per un xoc de         
trens de FGC a Sant Boi de Llobregat
Un jutjat investiga el tràgic accident on va perdre la vida un maquinista

Una persona ha mort i 
86 van resultar ferides, 
dues en estat menys 

greu i 84 lleus, en un xoc en-
tre un tren de mercaderies i 
un de passatgers entre les 
estacions de Sant Boi de Llo-
bregat i Molí Nou de la línia 
Llobregat-Anoia de Ferroca-
rrils de la Generalitat de Cata-
lunya (FGC). Les dues perso-
nes ferides menys greus van 
ser traslladades a l’Hospital 
Broggi, i sis persones foren 
traslladades en estat lleu a 
l’Hospital de Sant Boi i una 

en estat lleu a l’Hospital de 
Viladecans. L'accident va 
passar el passat maig cap a 
les 18 hores quan un tren de 
mercaderies que transpor-
tava potassa va descarrilar 
en l'entrada de l'estació de 
Sant Boi d’FGC i va impactar 
contra la cabina d'un tren de 
passatgers que en aquell mo-
ment sortia de la terminal, va 
informar FGC. A conseqüèn-
cia de l'impacte, el maqui-
nista del tren de viatgers va 
morir. Efectius dels Bombers 
de la Generalitat, que es van 

desplaçar al lloc del succés 
deu unitats, van evacuar els 
quatre vagons del tren de 
passatgers accidentat.

Procés judicial
Segons va informar el Tribu-
nal Superior de Justícia de 
Catalunya (TSJC), el jutjat 
d'instrucció número 5 de Sant 
Boi, en funcions de guàrdia, 
va obrir diligències en relació 
amb aquest accident mortal. 
El jutge està estudiant la in-
formació aportada per la uni-
tat especialitzada dels Mossos 

d'Esquadra que es derivi de la 
investigació oberta. La presi-
denta de FGC, Marta Subirà, 
va indicar que en el lloc de 
l'accident la velocitat estava 

limitada a 30 quilòmetres per 
hora perquè s'estan duent a 
terme uns treballs de mante-
niment, i va negar que sigui 
un tram de canvi d'agulles.

Minut de silenci 
a l'Ajuntament

Detenen a Sant Just dos              
autors d’un segrest i extorsió

Agents de la Policia Nacional van detenir a Sant Just 
Desvern als dos presumptes autors del segrest 
i extorsió d'una víctima per a cobrar un deute 

econòmic. Els arrestats, després de cobrar part del deute 
–el valor del qual ascendia a 150.000 euros- i deixar a la 
víctima en llibertat, es van desplaçar al domicili dels seus 
pares a Santander i els van intimidar amb la finalitat de 
cobrar la resta dels diners deguts. Un dispositiu policial 
va concloure amb la detenció de dos individus.

Una dona morta i un home ferit 
crític en un accident al Papiol

Una dona morta i un home ferit crític en un xoc frontal 
entre una motocicleta i un cotxe al Papiol, segons va 
informar Trànsit. L'avís del sinistre es va rebre a les 

14.47 hores del 29 de maig al quilòmetre 3,8 de la C-1413a, 
de Molins de Rei a Rubí. Per causes que s'investiguen, 
hi va haver una col·lisió frontal entre un turisme i una 
motocicleta, que es va incendiar. A conseqüència de la 
topada, va morir la passatgera posterior de la motocicleta. 
El conductor de la moto va resultar ferit crític. 

Terratrèmol de 2,7 de magnitud 
en l’escala de Richter al Papiol

Un terratrèmol de 2,7 de magnitud en l'escala de 
Richter es va registrar el passat dilluns 24 de maig 
a la comarca catalana del Baix Llobregat, segons 

l'Institut Geogràfic Nacional (IGN). El sisme, que no ha 
causat danys, es va produir a les 21.09 hores en el nord-
est del Papiol  amb un grau d'intensitat II-III (a penes 
sentit-feble) a Barcelona capital, i amb intensitat II (a 
penes sentit) a Sant Cugat del Vallès i Sant Vicenç dels 
Horts. Un fenomen poc freqüent a la nostra comarca.

Foto:  Arxiu

Desarticulat un jove grup criminal per 
estafes bancàries al Baix Llobregat
Entre els municipis de la comarca afectats hi ha Viladecans i Castelldefels

La Policia Nacional va 
detenir el passat 10 
de maig a Viladecans, 

Castelldefels i Badalona 
cinc joves que formaven 
part d'un grup criminal 
que, presumptament, ha-
via robat 241.512 euros en 
vint-i-sis estafes bancàries 
efectuades mitjançant 
tècniques informàtiques. 
Segons va detallar el cos 
policial, els cinc detinguts 
són homes d'uns vint anys 
d'edat, i la primera de-
núncia d'estafa que se'ls 
atribueix es remunta a 
principis del 2020.omer-
ços. El modus operandi de 
l'organització era sempre 

l'estratègia de 'phising', 
que consisteix a obtenir, 
mitjançant tècniques in-
formàtiques, la informació 
personal necessària per 
suplantar la identitat de 
les víctimes i accedir als 
seus comptes bancaris. Els 
joves utilitzaven recursos 
com a pàgines web fraudu-
lentes enviades mitjançant 
correu electrònic o aplica-
cions falses de bancs que 
guarden les contrasenyes 
d'accés als serveis ban-
caris en línia, entre uns 
altres. El grup entrava així 
als comptes bancaris de 
les seves víctimes, que gai-
rebé arriben a la trentena 

i viuen en diferents punts 
de la geografia espanyola, 
i presumptament feien les 
transferències fraudulentes 
des d'elles. Tres dels cinc 

detinguts han passat a dis-
posició del jutge instructor 
com a presumptes autors 
de diversos delictes: esta-
fa, falsedat de document 

mercantil, usurpació d'estat 
civil, delicte contra la inti-
mitat, danys informàtics, 
blanqueig de capitals i per-
tinença a grup criminal.

Detingut per 
mossegar 
un policia

Foto: Policia Nacional

Una persona se suïcida a             
Esplugues de Llobregat

Segons va poder saber La Premsa del Baix, una 
persona es va suïcidar el passat diumenge 29 de 
maig en una casa del carrer Santa Anna d’Esplugues 

de Llobregat. Els fets van passar al voltant de les dues de 
la matinada quan una trucada telefònica de la parella va 
alertar els Mossos d’Esquadra d’una mort. En personar-
se els agents policials en el lloc van trobar el cadàver 
de la víctima. La defunció per suïcidi va ser certificada, 
posteriorment, per un metge forense.

Un incendi a Vallirana destapa 
una plantació de marihuana

La policia autonòmica catalana va detenir a Vallirana dues 
persones, un home i una dona, per un delicte contra la 
salut pública i defraudació de fluid elèctric. Els fets van 

passar el 21 de maig (21 h), quan un avís per incendi en una 
casa del carrer Riu Valira va activar els Bombers. En arribar 
al lloc per apagar el foc, un dels propietaris els va impedir 
l’entrada. Finalment, van poder accedir amb l’arribada dels 
agents policials, i van descobrir l’existència d’una plantació 
de marihuana oculta on es va comissar unes 600 plantes.

Un home falsificava
matrícules per poder circular

Els Mossos d’Esquadra de l’Àrea Regional de Trànsit de 
la Regió Policial Central van detenir el dia 1 de juny 
un home, de vint-i-cinc anys, com a presumpte autor 

de tres delictes: falsificació de plaques de matrícula, 
conduir sense permís per pèrdua de vigència per punts 
i circular sense assegurança ni la ITV en vigor. Els mossos 
van localitzar i detenir el presumpte autor a Sant Boi, 
mentre que estava conduït el seu vehicle amb plaques 
falsificades, el propietari de les quals ho desconeixia.

La plaça de 
l'Ajuntament de Sant 
Boi de Llobregat va 

acollir el passat dimarts 
17 de maig un minut 
de silenci en record del 
maquinista de Ferrocarrils 
de la Generalitat de 
Catalunya (FGC) que va 
morir en l'accident entre 
un tren de passatgers i un 
de mercaderies. A més, 
el consistori va col·locar 
les banderes a mitja asta. 
Membres de l'ajuntament, 
representants de la policia 
local i ciutadans esn van 
sumar a aquest acte, 
presidit per l'alcaldessa del 
municipi baixllobregatí, 
Lluïsa Moret.

Els Mossos d’Esquadra 
van detenir la mati-
nada del passat di-

vendres 20 de maig un 
home per resistència, 
desobediència i atemp-
tat contra agents de 
l'autoritat. Els fets van 
passar al passeig Marí-
tim de Castelldefels. Un 
avís telefònic va alertar 
que una persona estava 
causant desordres a la 
via pública . L'autor ame-
naçava  amb un cinturó 
els cambrers d’un esta-
bliment de restauració. 
Ràpidament, els agents 
policials es van personar 
al lloc del succés i, des-
prés d’intentar calmar a 
l’home, un dels mossos va 
ser agredit amb una mos-
segada. Va ser detingut. 
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Gavà, un referent en 
sostenibilitat econòmica
Tanca la Jornada "Por una Economía Circular y Competitiva"

Foto: Aj. Gavà

Cañete: "Sou un dels  
motors de l’economia"
La trobada ‘Reactivem-nos’ va acollir 150 empresaris

“Sou un dels motors de la 
nostra economia; la vos-
tra activitat ens perme-

trà reactivar-nos”. Així es va 
dirigir el president de PIMEC, 
Antoni Cañete, a les em-
preses del Baix Llobregat–
l’Hospitalet en la continuació 
d’una gira d’activisme em-
presarial que està recorrent 
diferents punts del territo-
ri català amb l’objectiu de 
compartir les inquietuds i les 
necessitats de les pimes i les 
persones autònomes, per tal 
de definir les prioritats de la 
patronal per als propers anys. 
Sota el títol ‘Reactivem-nos’, 
aquest tour pretén trobar 

solucions per superar la cri-
si i propiciar el creixement 
empresarial del territori, tot 
contribuint a la reactivació 
econòmica del país. “Les 
vostres inquietuds i neces-
sitats definiran les prioritats 
i l’estratègia de PIMEC i ens 
ajudaran a dissenyar accions 
i mesures que reclamarem 
als governs i poders legisla-

tius”, va dir Cañete. La Masia 
de l’FCBarcelona, a Sant Joan 
Despí, va acollir l’acte amb 
més de 150 assistents, on el 
president de PIMEC va expli-
car que “volem situar les pi-
mes en el pont de comanda-
ment, per tant, hem d’estar a 
tots els llocs on es prenen les 
decisions que afecten la peti-
ta i la mitjana empresa.”

Foto: PIMEC

OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema CONDENS
25

55 €/mes

ECOTEC
VMW ES 246/5-5

51 €/mes

CERAPUR comfort
ZWBE 25-3C

51 €/mes

NEODENS PLUS
24/24F ECO

46 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido

PAGO AL CONTADO 9% 
DESCUENTO

Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%

CONSULTAS Y OFERTAS EN NUESTRA WEB:

www.moherclima.com

Tercera edició de la Nit 
Empresarial del Prat

El Prat Empresarial va aplegar a 140 
empreses, representants d’associacions 
empresarials i administracions en una 

nova edició. El Premi Vicente Empresarial 
a la trajectòria va recaure en el promotor 
i constructor Josep Esteve, i el Premi a 
l’excel·lència a Mecanizados Ruiz Reixach.

Consens per reactivar 
l’economia metropolitana

L’Àrea Metropolitana de Barcelona 
va presentar els resultats -amb 420 
actuacions- de la Taula de Reactivació 

Econòmica i Reindustrialització. L’ens 
ha impulsat la taula metropolitana en 
concertació amb les patronals PIMEC i 
Foment del Treball i els sindicats UGT i CCOO.

Alimentació saludable 
per sobre del preu

El conseller Roger Torrent va visitar la 
seu de la Fundació Catalana de l’Esplai 
al Prat, on va dir que la importància 

d’aquest pas resideix en el fet que “com a 
administració podem ser catalitzador d’un 
canvi d’hàbits” que no només tingui un 
efecte positiu en la salut de les persones.

Comença el pla de 
prejubilacions a Seat

La direcció i els sindicats de Seat van 
apropar recentment posicions respecte 
al pla de prejubilacions que proposa 

l’empresa per fer front a l’excedent de llocs 
de treball que suposa el cotxe elèctric, i s’ha 
obert la possibilitat que s’hi acullin fins a 
1.330 treballadors.

Gavà va tancar la cinque-
na Jornada referent en 
sostenibilitat econòmi-

ca, urbana i territorial, “Por 
una Economía Circular y 
Competitiva”, que es va ce-
lebrar els dies 1 i 2 de juny 
a l’Espai Maragall. Va servir 
per tangibilitzar resultats 
de projectes innovadors, 
presentats en fases inicials 
a les anteriors edicions de 
la trobada, i així obtenir 
impactes de les actuacions 
implementades. Represen-
tants d’entitats públiques, 
empreses privades, universi-
tats i experts van apropar als 
més de 140 assistents expe-

riències sobre la implantació 
d’estratègies innovadores 
per accelerar la transició 
circular en àmbits com la 
gestió de l’aigua, els residus, 
la construcció sostenible i 

la moda. La Jornada va ser 
presentada per la periodista 
i conferenciant espanyola, 
Belén Kayser, especialitzada 
en medi ambient, sostenibi-
litat i consum conscient.
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L’AMB ha finalitzat les 
actuacions de millora 
i transformació del riu 

Llobregat que consoliden 
aquest curs fluvial metropo-
lità com un espai de lleure i 
esport, i alhora com un eco-
sistema blau amb més quali-
tat paisatgística i ambiental. 
Les intervencions s’han por-
tat a terme als marges de 
Pallejà, Sant Boi de Llobre-

gat, Sant Vicenç dels Horts 
i Santa Coloma de Cervelló, 
que sumen quasi deu km de 
longitud de camí paral·lel 
al riu i els accessos des dels 
nuclis urbans als municipis. 
El conjunt d’actuacions do-
ten d’identitat metropolita-
na el riu Llobregat i alhora 
s’adapten a les particulari-
tats locals de cada munici-
pi. Les intervencions com-

partides són les següents: 
Pavimentació: millores en 
el ferm. El material utilit-
zat és una barreja de tot-u 
amb sauló, que té un baix 
impacte ambiental i és per-
meable, de tal manera que 
absorbeix l’aigua de la plu-
ja; Gestió natural de l’aigua 
a través de cunetes verdes: 
millores en el drenatge 
per evitar l’erosió de terra i 
evitar que es malmetin els 
camins en episodis de plu-
ja torrencial; Millora de la 
qualitat paisatgística amb 
plantacions d’arbrat i espè-
cies arbustives al llarg de 
tot el recorregut. L’actuació 
ha comportat la plantació 
de més de 100 noves uni-
tats d’arbrat i nombroses 
arbustives; i Increment i 
millora de serveis i equi-
paments: creació de nous 
miradors, àrees d’estada i 
esbarjo, punts de trobada, 
fonts d’aigua i un reforç en 
la senyalització dels espais. 
S’han generat 6 nous espais 

d’estada-miradors al riu i 
s’ha reforçat la informació 
dels punts d’interès

Per municipis 
Les actuacions de Sant 
Boi tenen una inversió de 
600.000 euros, finançats 
en un 75% per l’AMB i en 
un 25% per l’Ajuntament, 
amb una millora dels cam-
ins d’accés al riu, que for-
men part de l’Anella Verda 
a l’entorn fluvial, i arran-
jament del vial paral·lel a 
la carretera BV-2002 utilit-
zat per a activitats agríco-
les. La inversió ha estat de 
360.000 €, finançats en un 
75% per l’AMB i en un 25% 
per l’Ajuntament. L’actuació 
a Sant Vicenç dels Horts 
ha suposat una inversió de 
360.000 €, finançats en un 
75% per l’AMB i en un 25% 
per l’Ajuntament. La inversió 
del projecte  a Pallejà ha es-
tat de 600.000 €, finançada 
en un 75% per l’AMB i en un 
25% l’Ajuntament.

Es culmina la recuperació 
socioambiental del Llobregat
Les obres en els quatre trams han tingut una inversió de 2,6 MEURO

Foto:  AMB

Presenten els recursos per la 
sentència del TSJC sobre la ZBE

L’Ajuntament de Barcelona, la Generalitat i l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona han presentat els 
respectius recursos de cassació per la sentència 

del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya (TSJC) 
sobre la zona de baixes emissions de les rondes de 
Barcelona (ZBE Rondes BCN), que continua plenament 
vigent. En els recursos, que han estat acceptats a 
tràmit, s’emfatitza la priorització del dret de la salut per 
davant de la mobilitat més contaminant, el compromís 
amb la ciutadania i l’obligatorietat de disposar d’una 
ZBE per reduir la contaminació de l’aire i per complir 
les normatives europees i estatals. 

Els 'exploradors' censen 
gairebé 2.000 organismes

El cap de setmana del 21 i 22 de maig, en el marc 
de la celebració del Dia Mundial de la Biodiversitat, 
va tenir lloc la 5a edició del Bioblitz Metropolità, 

una nova jornada de ciència ciutadana organitzada 
pels ajuntaments metropolitans i l’AMB en què els 
participants van fer recompte d’espècies de flora 
i fauna a la metròpolis de Barcelona dirigits per 
especialistes. Prop de 400 persones van participar en 
les diferents propostes, amb activitats tan diverses com 
observacions d’ocells i papallones, revisió de caixes niu 
o construcció de menjadores d’ocells. En total es van 
comptabilitzar uns 1.855 organismes, que pertanyen 
a 283 espècies diferents: 134 de fauna i 149 de flora. 
Aquest recompte inclou més de 650 observacions 
realitzades a les activitats de les 42 Jugatecambientals 
dels parcs i platges metropolitanes gestionades per 
l’AMB. En aquesta edició s’han pogut identificar 80 
espècies i fer 150 observacions més que l’any passat.

La plataforma Ribera-Salines 
anuncia una manifestació 

La plataforma Ribera-Salines, moviment veïnal que 
va néixer per fer front a l’especulació urbanística de 
Cornellà, ha anunciat que convoca una manifestació 

el pròxim 29 de juny contra el pla urbanístic de Ribera-
Salines. A causa del fracàs de les converses amb 
l’Ajuntament de Cornellà, des de la plataforma s’ha 
iniciat un seguit de mesures per a donar més visibilitat 
al problema i amb l’objectiu de sumar forces

Protesta contra els 
aparcaments d’AENA al delta

Un grup de membres d’Ecologistes en Acció van dur a 
terme ahir diumenge una acció reivindicativa en un 
dels aparcaments que Aena ha construït al delta del riu 

Llobregat per protestar pel dany inflingit a aquest entorn 
natural, proper a l’Aeroport Josep Tarradellas Barcelona-El 
Prat. Amb l’acció, que coincideix amb la celebració del Dia 
Internacional de la Biodiversitat, han pretès cridar l’atenció 
sobre la decisió del gestor aeroportuari de construir sobre 
una zona protegida del delta del Llobregat. Els activistes 
han pintat amb lletres de mida gran sobre el terra d’un dels 
aparcaments ‘P Il·legal’, amb l’objectiu que el lema pugui 
ser percebut fàcilment des dels avions que s’enlairen i 
aterren al Prat, segons que ha explicat el portaveu de 
l’organització, Jaume Grau. “La biodiversitat no creix 
sota el ciment. Aquest pàrquing al delta del Llobregat 
és il·legal i així ho hem denunciat”,  va assegurar. 

TECNOLOGIA

Castelldefels camina cap a 
una Smart City amb la UPC
Miranda: "Treballem plegats en la transformació digital de la ciutat"

L’alcaldessa de Castell-
defels, Maria Miranda 
va participar el passat 

1 de juny a la taula rodona 
“Agenda urbana i societat 
del coneixement”, dins de 
l’acte “50 anys transformant 
el territori. Impacte econò-
mic i social sobre les ciutats 
UPC” que va organitzar la 
universitat a l’Auditori de 
l’Edifici Vèrtix de Barcelona. 
Aquesta sessió es va fer em-
marcada en el 50è aniversari 
de la universitat i va servir 
per abordar la importància 
del territori i les ciutats uni-
versitàries en la trajectòria 
de la institució, amb la par-
ticipació dels alcaldes i alcal-

desses dels set municipis ca-
talans on la UPC té campus, 
és a dir, Castelldefels, Barce-
lona, Manresa, Sant Adrià de 
Besòs, Sant Cugat del Vallès, 
Terrassa i Vilanova i la Geltrú.

Transformació
L’alcaldessa de Castell-
defels, Maria Miranda, va 
explicar que gràcies a la 
col·laboració amb la UPC 
es pot seguir avançant en 
la ciutat del coneixement, 
les Smart cities i la millora 
de la vida de la ciutadania 
en general. Miranda va afir-
mar que “hem convidat a la 
UPC a treballar plegats en 
la transformació digital del 

municipi i en altres iniciatives 
pel desenvolupament del 
municipi”. D’altra banda, el 
rector de la UPC, Daniel Cres-
po, va reiterar els avantatges 
que té la interacció univer-
sitat-territori i va animar a 

seguir treballant per millorar 
la col·laboració entre univer-
sitat i ajuntaments. “La uni-
versitat és una porta al món, 
estem al servei dels ajunta-
ments per millorar l’entorn”, 
va concloure Crespo.

Foto: Aj. Castelldefels

L’Ajuntament de Sant Just          
estrena una nova pàgina web

L’Ajuntament de Sant Just Desvern va estrenar la nova 
pàgina web. Aquesta actualització ofereix una interfície 
més amable amb un nou format de les notes informatives, 

que es poden compartir a través dels diferents canals 
existents, i un accés més còmode a la resta dels continguts. En 
aquesta plataforma es poden agrupar les notes informatives 
en butlletins electrònics de periodicitat determinada.

Enllumenat públic amb LED i 
telegestió intel·ligent a Sant Boi

Els treballs per completar la renovació de la xarxa 
d’enllumenat de Sant Boi han començat. El projecte 
és un nou pas decisiu per a la transformació de l’espai 

públic, el procés de transició energètica que viu la ciutat i 
l’avenç cap a un model de gestió urbana amb paràmetres 
‘smart city’. El projecte comportarà la substitució de 7.301 
punts de llum i es renovaran 148 quadres de comandament.

Programació d’un robot agrícola 
per detectar plagues d’insectes

Torna l’activitat tecnològica d’estiu del Citilab i ho 
fa amb un nou taller que proposa que les nenes i 
els nens connectin tendències actuals -com ho són 

la programació i la robòtica-. Els i les participants del 
Tecnoestiu podran aprendre a programar el robot agrícola, 
fer ús de la robòtica i de la Intel·ligència Artificial per 
innovar en els processos de conreu.
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CULTURA

El Festival de Cinema de Natura 
de Cervelló, tot un referent
Es va celebrar la cinquena edició amb èxit d’acollida i valoració

Durant els cinc dies que 
va durar el cinquè Fes-
tival de Cinema de 

Natura de Cervelló, les per-
sones assistents van omplir 
el Centre Cívic l’Ateneu per 
gaudir de propostes que 
han anat des de curtmetrat-
ges locals fins a produccions 
internacionals d’arreu del 
món. La varietat i, sobretot, 
la qualitat de les peces pre-
sentades a concurs en les 
diferents categories, fan que 
cada edició es consolidi com 

una gran festa cultural i de 
reivindicació del medi am-
bient. Gayle Hendry va ser 
escollit com a millor curt de 
documental a ‘Chasing the 

snot of the whales of Sama-
ná’ dirigit per Marvin del Cid 
a República Dominicana. El 
premi del públic al millor 
curt de documental va re-

caure en ‘Ulisses’ de Joan Bo-
ver. El millor curt d’animació 
va ser per ‘Dry Sea‘ d’Yves 
Bex i Bart Bossaert, mentre 
que el públic va triar ‘Wha-
tevetree’ d’Isaac King. El curt 
‘Sólo son peces’, rodat als 
campaments de la població 
refugiada de Tindouf a Algè-
ria, va rebre la menció espe-
cial del jurat. Pel que fa als 
curts enregistrats a Cervelló, 
les noies de l’institut Laia 
Marco es van endur el guar-
dó per ‘Happier than ever’.

Foto: AJ. Cervelló

Begues recorda el primer fotògraf 
de l’Estat nascut al municipi

Amb la voluntat de recordar la figura de Ramon 
Alabern i Moles, el primer fotògraf de l’Estat espanyol, 
l’ajuntament baixllobregatí i el Centre d’Estudis 

Beguetans (CEB) han impulsat l’exposició “Begues i el 
primer fotògraf”, que es podrà visitar del 3 al 26 de juny 
a la Fundació Privada Col·legi Bosch. Allà es pot conèixer 
qui va ser Alabert i en què consistien els daguerreotips a 
més de veure’n alguns cedits per famílies del municipi. 
L’horari d’aquesta mostra, és els dissabtes de 10 a 14 h i 
de 17 a 20 h, i els diumenges, de 10 a 14 hores. 

Paula Rodríguez i Clara López 
guanyen la Veu de Cornellà 2022

L’Auditori de Cornellà de Llobregat va acollir el passat 
diumenge 15 de maig la final del concurs vocal 
per a solistes ‘La Veu de Cornellà’. Les guanyadores 

d’aquesta edició van ser Paula Rodríguez, en la categoria 
d’adults, i Clara López, en la categoria de joves. Fins a 
catorze cantants participaven en la gran final, set per cada 
categoria, després de superar dues fases per seleccionar 
els millors intèrprets d’entre les cinquanta persones 
inscrites en aquesta edició. El premi especial del públic al 
concursant ‘preferit’ va ser per a Jordi Flores. 

Vallirana crea la primera edició 
del Premi de Novel·la Històrica

L’Ajuntament ha convocat el primer Premi de Novel·la 
Història de Vallirana amb un premi de 3.000 euros i la 
publicació de l’obra guanyadora. Les obres podran ser 

tant en català com en castellà i la participació és oberta per 
a qualsevol autor o autora major d’edat, residents a l’estat 
espanyol. Les novel·les han de ser del gènere històric, 
amb un contingut que s’ubiqui en l’època històrica que va 
des de la prehistòria fins a l’any 1950. Les obres s’han de 
presentar abans del 4 de juliol i l’acte del lliurament del 
premi serà el dissabte 19 de novembre de 2022. 

La Universitat d’Alcalà 
d’Henares homenatja 
a Joan Margarit

La Universitat d’Alcalà 
d’Henares (Madrid), que 
havia d’haver acollit el 

2020 la cerimònia de lliura-
ment del Premi Cervantes a 
Joan Margarit, suspesa per la 
pandèmia, va homenatjar el 
difunt poeta santjustenc, que 
encarnava l’esperit tolerant 
que entén la diversitat de llen-
gües com a riquesa i no com 
a obstacle. Així ho ha indicat 
el ministre de Cultura, Miquel 
Iceta, que hi ha participat amb 
el director de l’Institut Cervan-
tes, Luis García Montero; el 
rector de la Universitat d’Alcalà 

d’Henares, José Vicente Saz, i la 
filla del poeta Mónica Margarit, 
en aquest acte d’homenatge 
en el qual l’actriu Ariadna 
Gil ha llegit alguns dels seus 
poemes. Un acte en el qual 
també es va presentar el llibre 
d’homenatge al poeta.

OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310
(frente mossos d'esquadra)

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior 
núm. 23-24 del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet de Llobregat

Super Oferta  
AIRE ACONDICIONADO 
MITSUBISHI ELECTRIC

MSZ-HR25VF
2150 Fg/h
2709 Kc/h

1309€
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Pago al contado
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ESPORTS
Domini pratenc a l’Estatal en 
pista de patinatge de velocitat

El patinòdrom UDC Txantrea KKE de Pamplona va acollir el 
Campionat d’Espanya en Pista de patinatge de velocitat 
en les categories júnior i sènior, on els patinadors pratencs 

van ser els grans protagonistes. La sènior Luisa González va 
ser primera tant en els 200 metres Dual TT com en els 500 
metres esprint. A més, va penjar-se l’or en els 3000 metres 
relleu. i fou segons en els 1000 metres esprint. El sènior Nil 
Llop va endur-se l’argent en els 1000 metres esprint i en els 
500 metres esprint; i bronze en els 200 metres Dual TT.

El Voleibol Sant Just celebra 
els trenta anys d’història

El Voleibol Sant Just va celebrar, el passat dissabte 28 
de maig, els trena anys del club amb la presentació 
del projecte ‘Mujer, deporte y cáncer’ que engega 

amb l’associació AMOH (Asociación Mama Ovario 
Hereditario). L’acte es va iniciar amb un partit benèfic 
entre el Voleibol Sant Just i el Club Voleibol Sant Cugat, 
i els beneficis de l’entrada es destinaran a una beca 
d’estudi del nou projecte englobada dins de la Societat 
Espanyola d’Oncologia Mèdica. Reyes Calzada, presidenta 
de l’entitat, va ser l’encarregada d’obrir l’acte protocol·lari.

La Cursa Solidària Ciutat 
d’Esplugues recapta 6.242 €

Centenars de persones van participar en la X Cursa Solidària 
Ciutat d’Esplugues, organitzada per l’Ajuntament i 
l’Hospital Sant Joan de Déu i en la qual es va recaptar 

6.242 euros, que van servir per finançar activitats del programa 
Hospital Amic a la Casa de Sofia, un centre d’atenció a infants 
amb malaltia minoritària i cronicitat complexa.

Viladecans fa una aposta   
per la igualtat en l’esport

L’Ajuntament de Viladecans ha creat el Pla local de 
polítiques feministes en els esports (2022-2026), que 
porta per lema ‘Per la igualtat de gènere, juguem en 

equip’, amb l’objectiu d’avançar cap a una societat més 
justa per a totes les persones. El nou document, aprovat 
en el Ple, respon a l’objectiu específic de l’Agenda Urbana 
Espanyola (AUE) de buscar la igualtat d’oportunitats des 
d’una perspectiva de gènere, edat i discapacitat.

Foto: NLL

SANT VICENÇ DELS HORTS

L’FH Sant Vicenç torna a 
1a Nacional per la porta gran
Maitiña Pérez es va imposar als 5.000 metres a la Cursa CaCo, 
mentre que Salma Manzano va guanyar en la del quilòmetre

L’equip sènior masculí 
de la Fundació Handbol 
Sant Vicenç va tornar 

a la Primera Nacional per 
la porta gran. I ho va fer 
proclamant-se campió del 
sector C de la Fase d’Ascens 
de Segona Nacional que 
es va celebrar a Elgoibar 
(País Basc) de 13 al 15 de 
maig. Els homes, dirigits 
pel tàndem Carlos Roig i 
Joan Obiols, van fer una 
competició impecable on 
van guanyar els tres par-
tits que va disputar: Alcor-
ta Forging Group Elgoibar 
(11-17), BM Loyola (19-22) 
i Gourmet del Mar Calasan-
cio (26-24). Unes victòries 

que no van ser gens fàcils, 
encara que el nivell exhibit 
pels vicentins en uns en-
frontaments molt exigents 
va ser clau per aquest gran 
èxit esportiu de l’handbol 
local, comarcal i català.

Atletisme
El diumenge 22 de maig 
es va celebrar la novena 
edició de la CaCo, cursa at-
lètica exclusiva per a dones 
que estava emmarcada en 

el Dia Internacional de la 
Salut de les Dones. Més de 
270 dones, tot un rècord, 
han participat després de 
dos anys sense celebrar 
aquest esdeveniment a 
causa de la pandèmia de 
la Covid-19. A la distància 
dels cinc quilòmetres, la 
vencedora va ser Maitiña 
Pérez, amb un temps de 
23’24, seguida per Maria 
Beltran (23’47’’) i Eva Roca 
(24’28’’). D’altra banda, a 
la prova del quilòmetre, la 
guanyadora va ser Salma 
Manzano (7’13’’). Arlet Font 
(7’23’’) i Lia Ferrés (8’26’’) 
van acabar en segon i terce-
ra posició respectivament.

Fotos: FHSV

CASTELLDEFELS 

La Nit de l’Esport va arribar a   
la seva vint-i-dosena edició
Parcerisa (vela) i Obelleiro (gimnàstica), millors esportistes de l’any

Castelldefels va viure el 
divendres 27 de maig la 
vint-i-dosena edició de 

la Nit de l’Esport. La cerimò-
nia, en la que es van premiar 
els millors esportistes indivi-
duals i els equips de la ciutat, 
va tenir lloc al Poliesportiu 
Municipal de Can Vinader.

Els guanyadors
Millors equips: Equip Lliga EBA 
(CB Castelldefels= 9 sènior 
GEG (Club Rítimica Barcelo-
na); millors equips formatius: 
Juvenil A (vista Alegre), Infantil 
12-14 prejúnior (Club Rítimica 

Barcelona); millor esportista 
+18: Alexis Parcerisa (Club 
Nàutic), Andrea Obelleiro (CR 
Barcelona), millor esportista 
categories formatives: Thiago 
Pérez (Olìmpic Cable Park), Eva 
Masana (Club Piragüisme), mi-
llor esportista adaptat: Micaela 
Santiago (Castelldefels Rugby 
UC) i Vicente Manuel Pascual 
(Futbol Sala Castelldefels). a 
Nit també ha servit per lliurar 
reconeixements especials a 
les següents persones: Adol-
fo Borgoñó (expresident UE 
Castelldefels); Manel Morales 
(expresident Club Patinatge 

Castelldefels); Teresa Pedro 
(exmembre junta del Club 
Patinatge Castelldefels); Jordi 
Prats (entrenador i jugador 
Castelldefels Rugby Unión 
Club); Pilar Callejas (membre 

del Club Piragüisme Castell-
defels); Pedro Tenor (jugador 
de golf); Yvonne Cerpa (IgaX 
Team, motociclisme), José 
de la Vega i José Menéndez 
(usuaris del CEM Can Roca). 

Foto:  Aj. Castelldefels
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Laura Redondo va tornar 
a demostrar que és una 
de les millors especialis-

tes del món en llançament 
de martell.  En el Campionat 
de Catalunya d’Atletisme, 
a Tarragona, va aconseguir 
un nou rècord d’Espanya en 
martell, amb un llançament 
de 71,40 metres. L’anterior plusmarca nacional tenia el seu 
nom amb 70,66 metres assolit l’any 2021 a La Nucia (Ala-
cant). En aquesta ocasió, només li han faltat 40 centímetres 
per aconseguir classificar-se per als Europeus que tindran 
lloc a Munich aquest estiu. Amb 34 anys, la llançadora de 
Gavà, que va competir en els Jocs Olímpics de Tòquio.

Laura Redondo bat de nou el 
rècord d’Espanya de martell

Banyoles va acollir el 
Campionat de Cata-
lunya Open d’aigües 

obertes en la distància 
dels cinc quilòmetres. A la 
categoria absoluta mas-
culina, Guillem Pujol, del 
CN Mataró, es va endur 
la medalla d’or (53:46.5), 
el valliranenc Pol Gil, del Club Natació Barcelona, va 
finalitzar segon (53:49.0) i Raúl Santiago, del CN Sant 
Andreu, va obtenir amb la medalla de bronze (55:51.3).  
D’altra banda, l’equip femení de waterpolo del CN Valli-
rana va aconseguir l’ascens a Primera Nacional, segona 
categoria nacional, després de superar en l’eliminatòria 
a l’Askartza per 16-7 (anada) i 7-10 (tornada).  

Pol Gil es proclama subcampió 
de Catalunya d’aigües obertes

Foto:  FCN

Sergio Garrote va com-
pletar el seu currícu-
lum d’èxits en el món 

de l’handbike. Campió na-
cional, campió de la Copa 
del Món, campió olímpic i, 
des del passat 29 de maig, 
també campió d’Europa. A 
Àustria, el viladecanenc va 
pujar per primera vegada a la seva carrera al més alt del podi 
en un Europeu, i es va penjar l’or a la prova en ruta després 
d’un mà a mà amb el francès Florian Jouanny, que 48 hores 
abans s’havia emportat el títol a la prova contrarellotge que-
dant per davant seu. Garrote s’ha pres la revenja escapant del 
ciclista gal en una dura pujada a 500 metres de la meta de-
mostrant una vegada més el seu gran estat de forma.

L’handbiker Sergio Garrote
es corona campió d’Europa

Foto: SG

SANT JOAN DESPI

L’FC Levante Las Planas, nou 
equip de la Lliga Iberdrola
El conjunt santjoanenc va tornar a la màxima categoria després de 
guanyar a l’RCD Espanyol (3-0) a la darrera jornada del grup Nord

Foto:  LLP

SANT BOI DE LLOBREGAT 

La UE Santboiana torna a 
regnar al rugbi espanyol
Pablo Ortega guanya la 41a Cursa Ciclista del Llobregat

La UE Santboiana torna 
a regnar al rugbi espan-
yol setze anys després. El 

degà del rugbi estatal es va 
proclamar campió de Lliga 
de Divisió d’Honor per primer 
cop des de l’any 2006 després 
de vèncer l’Ordizia basc a la 
final jugada al Baldiri Aleu per 
23-17. Aquest és el primer cop 
que l’equip del Baix Llobregat 
guanya la Lliga amb el nou for-
mat de  play-off. L’equip blau 
posa punt final al llarg període 
de domini dels clubs de Valla-
dolid, campions sempre amb 
el format de play-off, fins ara. 

La victòria de la Santboiana, 
que havia aconseguit ser el 
club amb més victòries des de 
l’inici de la temporada, posa 
un punt final a una tempora-
da en què se celebra el Cen-
tenari de l’entitat. Aquest és el 
vuitè títol de Lliga de la Sant-
boiana (1983-84, 1986-87, 
1988-89, 1995-96, 1996-97, 
2004-05, 2005-06 i 2021-22).

Ciclisme
Pablo Ortega, de l’equip En-
trenamientociclismo, va ser 
el vencedor de la 41a Cursa 
Ciclista del Llobregat, una de 

les grans proves del calendari 
estatal de ciclisme júnior que 
organitza el Club Ciclista Sant 
Boi i que enguany formava 
part de la Challenge Global 
de Ciclismo en Ruta Junior. 
El ciclista madrileny va creuar 
la meta alçant els braços des-

prés de 2h47’26’’ per recórrer 
els 111 quilòmetres de reco-
rregut entre Navàs (Bages) i 
Sant Boi de Llobregat (Baix 
Llobregat), que amb les difi-
cultats de l’Alt de Vacarisses 
i Ullastrell formen el recorre-
gut de la prova.

El futbol femení baixllo-
bregatí tornarà a tenir un 
equip a la màxima cate-

goria nacional. L’FC Levante 
Las Planas va aconseguir 
l’ascens a la Lliga Iberdrola 
després de superar l’RCD Es-
panyol per 3-0 en un partit 
decisiu de la darrera jornada 
del grup Nord del Reto Iber-
drola, la segona categoria del 
futbol femení espanyol. Torna 
a la màxima categoria vuit 
anys després (hi va ser entre 
2012 i 2014). El conjunt de 
Sant Joan Despí decisiva amb 
un punt més que les blanc-i-
blaves. Però l’equip en tenia 
prou amb un empat per as-

solir l’objectiu, davant de mig 
miler d’aficionats al Municipal 
Las Planas, perquè va arribar a 
la cita Ferran Cabello no s’ha 
limitat a veure-les venir i es va 
imposar amb claredat davant 
d’un Espanyol que va decebre 
perquè en cap moment va fer 
la sensació que podia obtenir 
el triomf que necessitava per 
tornar a la Lliga Iberdrola. El 

marcador va ser: 1-0 (30’): Leti 
Sevilla. 2-0 (53’): Emma Mar-
tín. 3-0 (82’): Sara Navarro.

Gran festa
Pili Garrote, davantera del Le-
vante Las Planas, va comen-
tar al final del partit que “hi 
ha una festa molt gran, es-
tem tots superil·lusionats, en 
plena celebració, amb molta 

gent, celebrant-ho com ho 
mereixem. Teníem clar que 
no volíem l’empat, que vo-
líem tancar la temporada 
amb una victòria a casa, la 
nostra mentalitat és guanyar. 
Acabar la temporada 3-0 da-
vant un gran Espanyol, millor 
impossible. No sabem quant 
durarà, però ho gaudirem i 
morirem per ser a Primera.”
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